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基于遥感反演河套平原区域蒸发蒸腾量研究

摘要： 

     采用SEBS模型，结合地面站点观测的温度、湿度、风速、日照时数等气象数据，利用

MODIS/TERRA卫星遥感影像，反演河套平原2006年日蒸散发量，对河套平原蒸散发量进行分析研

究。并结合彭曼公式计算的理论蒸散发量的年内分布规律进行分析，对河套平原实际蒸散发量进行时

间尺度推演，对河套平原区域蒸散发量的时间分布特点进行了分析。 
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Study on the Distribution of the Real Evapotranspiration in Hetao Plain 
Based on Remote Sense

Abstract: 

    In this paper，the SEBS principle is used to calculate the daily evapotranspiration.By 
choosing the suitable parameters formula，combining ground site observation，and using 

the MODIS/TERRA satellite remote sensing images.The theoretical evapotranspiration was 
calculated by PM formula，and the rule of distribution was analyzed.Then the rule was 

used to calculate the distribution of the real evapotranspiration in 2006.
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